
P R O T O K Ó Ł nr LXIX/2024 

  

z obrad LXIX sesji Rady Gminy Borowie, 

która odbyła się 18 marca 2024 roku 
 

 

Stan radnych 15, obecnych na sesji 14 radnych, co stanowi 93,33% składu rady, oznacza 

to, że podejmowane uchwały będą miały moc prawną. Lista obecności radnych, sołtysów, 

dyrektorów i kierowników stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Gminy Alicja Szaniawska otworzyła obrady LXIX sesji Rady 

Gminy Borowie, a następnie przywitała wójta gminy Pana Wiesława Gąskę, zastępcę wójta 

Pana Piotra Zająca, radną rady powiatu garwolińskiego Panią Martę Serzysko, skarbnik gminy 

Panią Hannę Ośko, radnych rady gminy Borowie, sołtysów, kierowników i wszystkie osoby 

obecne na dzisiejszym posiedzeniu oraz osobę obsługującą dzisiejszą sesję Panią Karolinę 

Grążka. 

Następnie poprosiła radnych o zalogowanie do elektronicznego systemu głosowania                        

i potwierdzenia swojej obecności. Potwierdzenie obecności na sesji stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu. 

 Przechodząc do pkt.2 obrad Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła proponowany 

porządek sesji: 

 Otwarcie  LXIX  sesji Rady Gminy. 

 Przyjęcie porządku obrad. 

 Przyjęcie  protokołu  z LXVIII  sesji  Rady  Gminy. 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Borowie w 2024 roku. 

 Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2025 roku. 

 Podjęcie uchwały w  sprawie rozpatrzenia skargi na  działalność Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Borowiu oraz zastrzeżeń wobec Kierownika tej placówki. 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Borowie na lata 2024-2034. 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024. 

 Informacja Wójta Gminy o podejmowanych działaniach pomiędzy sesjami. 

 Zapytania, interpelacje i sprawy różne. 

 Zamknięcie obrad LXIX sesji Rady Gminy. 

 

Następnie poinformowała, iż wpłynął wniosek Wójta Gminy Borowie o wprowadzenie do 

porządku obrad dodatkowego punktu: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia niektórych dróg na terenie gminy Borowie 

do kategorii dróg gminnych 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o uwagi do zaproponowanego wniosku Wójta 

Gminy. Uwag nie zgłoszono. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o głosowanie 

nad przyjęciem wniosku o wprowadzenie dodatkowego punktu do porządku obrad. W wyniku 

głosowania wniosek o wprowadzenie dodatkowego punktu został przyjęty jednogłośnie. 

Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  



Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o głosowanie nad przyjęciem porządku obrad 

łącznie z dodatkowym punktem. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie i brzmi następująco: 

1. Otwarcie  LXIX  sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie  protokołu  z LXVIII  sesji  Rady  Gminy. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Borowie w 2024 roku. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 

w 2025 roku. 

6. Podjęcie uchwały w  sprawie rozpatrzenia skargi na  działalność Gminnego Ośrodka Po-

mocy Społecznej w Borowiu oraz zastrzeżeń wobec Kierownika tej placówki. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borowie 

na lata 2024-2034. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia niektórych dróg na terenie gminy Borowie do ka-

tegorii dróg gminnych 

10. Informacja Wójta Gminy o podejmowanych działaniach pomiędzy sesjami. 

11. Zapytania, interpelacje i sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad LXIX sesji Rady Gminy. 

 

Protokół z głosowania nad przyjęciem porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt 3. Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z pytaniem o uwagi do protokołu               

z LXVIII sesji Rady Gminy Borowie. Uwag do protokołu nie zgłoszono, po czym poprosiła                      

o przegłosowanie przyjęcia protokołu z LXVIII sesji Rady Gminy Borowie. W wyniku 

głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie. Wydruk imienny z głosowania stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad pkt 4. Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła zastępcę wójta Pana Piotra Zająca o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Borowie w 2024 roku. 

Zastępca Wójta poinformował, że zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt rada gminy 

zobowiązana jest w drodze uchwały do dnia 31 marca przyjąć program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Następnie przedstawił projekt 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie gminy Borowie w 2024 roku. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z pytaniem o uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały. Pytań nie zadano. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o głosowanie nad przyjęciem uchwały. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. Wydruk imienny                             

z głosowania nad przyjęciem uchwały oraz uchwała stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Borowie w 2024 roku. 

Ad pkt 5 Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła wójta gminy Pana Wiesława Gąskę o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2025 roku. 

Wójt Gminy przedstawiając projekt uchwały poinformował, że na postawie ustawy z dnia 

21 lutego 2014 r. o funduszu sołeckim rada gminy do 31 marca poprzedzającego rok budżetowy 

podejmuje uchwałę, w której wyraża zgodę albo nie wyraża zgody na wyodrębnienie funduszu 



w roku budżetowym. W gminie Borowie fundusz sołecki, który funkcjonował w 19 sołectwach, 

wyodrębniano od roku 2011 do 2021, w tym czasie przy pomocy tych środków wykonano wiele 

inicjatyw zarówno w budynkach świetlic wiejskich, strażnic, a także przez małe i drobne 

inwestycje związane z zakupem i doposażeniem świetlic oraz drobne remonty. Od 2022 roku 

Rada Gminy nie wyrażała zgody na wyodrębnianie funduszu sołeckiego, w budżecie gminy 

były przewidywane środki finansowe na różne inwestycje wiejskie.  

Wójt Gminy zwrócił się z prośba do Rady Gminy o podjęcie niniejszej uchwały z uwagi 

na wiele innych ważnych inwestycji, które są realizowane i będą realizowane w przyszłym 

roku. Następnie poinformował, że w pięciu świetlicach wiejskich Gmina będzie inwestować 

znaczne środki finansowe, w tym pozyskane zewnątrz, które również zostały przewidziane w 

budżecie gminy. Fundusz sołecki na 2025 rok wynosi ok. 500 000,00zł. Środki te można 

przeznaczyć na inne ważne inwestycje.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z pytaniem o uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały. Pytań nie zadano.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2025 roku. 

Następnie poprosiła o głosowanie nad przyjęciem uchwały. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta większością głosów „za” przy jednym 

głośnie „wstrzymującym się”. Wydruk imienny z głosowania nad przyjęciem uchwały oraz 

uchwała stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad pkt 6  Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła przewodniczącego komisji skarg, wniosków 

i petycji Pana Tomasza Meterę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  rozpatrzenia 

skargi na  działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Borowiu oraz zastrzeżeń 

wobec Kierownika tej placówki. 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Tomasz Metera poinformował, 

iż Komisja na posiedzeniu w dniu 11 marca 2024 roku rozpatrzyła skargę z dnia 23 stycznia 

2024 roku na działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Borowiu oraz zastrzeżeń 

wobec Kierownika tej placówki przekazanej według właściwości Radzie Gminy Borowie przez 

Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej. W dniu 13 lutego 2024 roku Komisja uznała 

skargę za bezzasadną większością głosów „za” przy jednym głosie „wstrzymującym się”. 

Przewodniczący odczytał uchwałę wraz z uzasadnieniem podjętą przez Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji.  

 Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z pytaniem o uwagi do przedstawionego 

punktu. Uwag nie wniesiono.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na  

działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Borowiu oraz zastrzeżeń wobec 

Kierownika tej placówki. Następnie poprosiła o głosowanie nad przyjęciem uchwały. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta większością głosów „za” przy trzech 

głosach „wstrzymującym się”. Wydruk imienny z głosowania nad przyjęciem uchwały oraz 

uchwała stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt 7 Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Panią Hannę Ośko Skarbnika Gminy                         

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Borowie na lata 2024-2034. 

Hanna Ośko przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Borowie na lata 2024-2034. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z pytaniem o uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały. Pytań nie zadano. Następnie poprosiła o głosowanie nad przyjęciem 

uchwały. 



W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. Wydruk imienny                             

z głosowania nad przyjęciem uchwały oraz uchwała stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad pkt 8 Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Hannę Ośko o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Borowie na 2024 rok. 

Hanna Ośko przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Borowie 

na 2024 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z pytaniem o uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały. Pytań nie zadano.  

Następnie poprosiła o głosowanie nad przyjęciem uchwały. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. Wydruk imienny                             

z głosowania nad przyjęciem uchwały oraz uchwała stanowią załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad pkt 9 Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Wójta Gminy o przedstawienie 

projektu uchwały zaliczenia niektórych dróg na terenie gminy Borowie do kategorii dróg 

gminnych. 

Wójt Gminy poinformował, że zgodnie z ustawą z dnia 21 marca 1985 roku o drogach 

publicznych rada gminy w drodze uchwały po zasięgnięciu opinii właściwego zarządu powiatu 

zalicza drogi do kategorii dróg gminnych.  Wójt Gminy wystąpił do Zarządu Powiatu 

Garwolińskiego z wnioskiem o wyrażenie opinii dotyczącej zaliczenia do kategorii dróg 

gminnych działek o nr ew. 442/6 i 441/4, obręb Jaźwiny oraz działki o nr ew. 519, obręb 

Chromin, gmina Borowie. Zarząd Powiatu Garwolińskiego uchwałą z dnia 14 marca 2024 roku 

pozytywnie zaopiniował wniosek. Położenie ww. działek przedstawione zostało na mapach 

stanowiących załączniki do uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z pytaniem o uwagi do przedstawionego 

projektu uchwały. Pytań nie zadano.  

Następnie poprosiła o głosowanie nad przyjęciem uchwały. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. Wydruk imienny                             

z głosowania nad przyjęciem uchwały oraz uchwała stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad pkt 10 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy między sesjami. 

Wójt Gminy szeroko omówił sprawozdanie między sesjami, przedkładając podjęte 

zarządzenia oraz podpisane umowy i zlecenia. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu.  

Ad pkt 11  Sprawy różne.  

Spraw różnych nie wniesiono.  

Ad. pkt. 12 Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za udział i dyskusje w obra-

dach sesji Rady Gminy, po czym zamknęła LXIX sesję Rady Gminy. 

  

Na tym zakończono protokół z LXIX sesji Rady Gminy. 

  
     

Protokolant Przewodnicząca Rady Gminy 
Karolina Grążka Alicja Szaniawska 

 

 

 

 

 


